

2017 International Latin Summer Course at Salesian University, Rome

2017 年国际拉丁暑期班在罗马慈幼大学

The fourth edition of the Summer Course of Latin Language and Classical and Christian Culture took place in Rome from July 6th to July 31st, 2017.

The course is organized by the Faculty of Classics of the Pontifical Salesian University in cooperation with the Center for Latin Studies “Latinitas Sinica” of Beijing Foreign Studies University.

The course was opened by the greetings of the President of the University, Prof Mauro Mantovani.

24 students attended the course, which lasted four weeks: 20 Chinese students (included the very young Mario!), one student from Tanzania, one from India, one from Malaysia, one from Congo.

Chinese students come from some of the most prestigious academic institutions in China: Beijing Foreign Studies University, the Graduate School of the Academy of Social Sciences, Beijing Normal University, Shanghai Fudan University, China Agriculture University, Northeast Normal University, Tianjin University of Sport, Yunnan Minzu University, Xi'an Catholic Seminary. One Chinese student also came from the University of Tel Aviv, one from the University of Edinburgh University and one from Bryn Mawr College (USA)

The teachers of the course were Professor Miran Sajovic, Dean of the Faculty of Classics of the Salesian University, Professor Michele Ferrero, teacher of Classics at BFSU and director of the Center for Latin Studies “Latinitas Sinica” of Beijing Foreign Studies University, Teacher Constance Cheung, postgraduate student and Latin assistant of the Faculty of Classics of the Salesian University.

Guest teachers enriched the course by sharing their expertise: Prof Mantovani (Medieval Philosophy); Prof Fusco (Vatican Museum); Prof Pasqualetti (Media and Communication); Prof Bracchi (Indoeuropean), Prof Pavanetto (Latin Language), Prof Bacci (Latin Music), Prof Marin (Ancient Christian Art).

The course included both classroom instructions, with six hours a day of lessons, and guided tours to the most famous Roman historical places: Colosseum, Saint Peter, Sistine Chapel, Spanish Square, Catacombs, etc.

One Sunday was dedicated to a visit to Florence and another to the Medieval town of Assisi.



2017 年国际拉丁暑期班在罗马慈幼大学

北京外国语大学的 3 名学生以及拉丁语言文化中心主任麦克雷教授，在罗马参加由北外拉丁语言文化中心和罗马慈幼大学一同举办的暑期拉丁语和古典文化课程。

第四期拉丁语言和古典与基督教文化暑期课程于 2017 年 7 月 6 日至 7 月 31 日在罗马举行。该课程是由宗座慈幼大学古典学系与北京外国语大学拉丁语言文化中心合作举办。在开学典礼上，慈幼大学校长曼托瓦尼 (Mantovani) 教授致欢迎辞。

此次暑期课程，共有 24 名学生参加，历时 4 周，其中 20 名学生来自中国，另有 4 名外国学生分别来自印度，马来西亚，刚果，坦桑尼亚。中国学生都来自著名高校和研究机构：北京外国语大学、北京师范大学，中国社科院研究生院、上海复旦大学、云南民族大学，天津体育学院，等。

此次课程的任课老师为慈幼大学古典学系主任桑米兰教授 (Miran Sajovic)，北京外国语大学拉丁语言文化中心主任麦克雷教授 (Michele Ferrero)，慈幼大学古典系的研究生张小姐 (Constance Cheung)。

此外，此次暑期课程邀请了许多客座教师分享他们的专业知识：曼托瓦尼 (Mantovani) 教授 (中世纪哲学)；福思科 (Fusco) 教授 (梵蒂冈博物馆)，帕斯夸莱提 (Pasqualetti) 教授 (媒体和通信)，布拉祺 (Bracchi) 教授 (印欧语系)，帕瓦尼托 (Pavanetto) 教授 (拉丁语)，熏默 (Bacci) 教授 (拉丁音乐)。

此次暑期课程不仅包括课程教学，每天六个小时的课程，还包括游览罗马的名胜古迹：罗马斗兽场，圣彼得大教堂，西班牙广场，地下墓穴等，还有佛罗伦萨和意大利中部中世纪小镇阿西西。



2017 Corso Internazionale estivo di Latino presso l'Università Salesiana di Roma

La terza edizione del Corso Estivo di Lingua Latina e Cultura Classica e Cristiana si è svolto a Roma dal 6 luglio al 31 luglio 2017.

Il corso è organizzato dalla Facoltà di Lettere Cristiane e Classiche in collaborazione con il Centro di Studi “Latinitas Sinica” della Beijing Foreign Studies University.

Il corso è stato aperto dal saluto del Rettore dell'Università, prof Mauro Mantovani

24 studenti hanno partecipato al corso, che è durato quattro settimane: 20 studenti cinesi, uno studente dalla Tanzania, uno dall'India, uno dalla Malesia, uno dal Congo.

Gli studenti cinesi provengono da alcune delle più prestigiose istituzioni accademiche della Cina: Beijing Foreign Studies University, the Graduate School of the Academy of Social Sciences, Beijing Normal University, Shanghai Fudan University, China Agriculture University, Northeast Normal University, Tianjin University of Sport, Yunnan Minzu University, Xi'an Catholic Seminary.

Gli insegnanti del corso sono stati il professor Miran Sajovic, Preside della FLCC, il professor Michele Ferrero, docente di Discipline Classiche a Beijing Foreign Studies University e direttore del Centro di Studi “Latinitas Sinica” ; Costance Cheung, studente ed assistente presso la FLCC.

Molti insegnanti ospiti hanno arricchito il corso condividendo la loro esperienza: Prof Mantovani (Filosofia Medievale); Prof Fusco (Musei Vaticani); Prof Pasqualetti (Media e Comunicazione); Prof Bracchi (Indoeuropeo), Prof Pavanetto (Lingua Latina), Prof. Bacci (Musica Latina), Prof Marin (Antica Cristianità Romana).

Il corso ha offerto sia lezioni in aula (sei ore al giorno), sia visite guidate ai più famosi luoghi storici di Roma: il Colosseo, San Pietro, i Musei Vaticani, Piazza di Spagna, le Catacombe, etc.

Una domenica è stata dedicata alla visita a Firenze e una alla città medievale di Assisi.

